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Prolećno zasedanje     
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Priština, 18.6.2019. godine, u 11.00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-303 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali: Sala Berisha- Shala, predsednica, Dardan Sejdiu, prvi zamenik 

predsednika, Adem Hoxha, drugi zamenik predsednika, Lutfi Zharku, Liburn Aliu, Muharrem 

Nitaj i Veton Berisha, članovi.  

 

Neprisutni: Hykmete Bajrami, Glauk Konjufca, Memli Krasniqi i Duda Balje, članovi. 

 

Pozvan: Arsim Janova, v.d.  predsednika odbora Regulatornog Ureda energije.  

 

Ostali učesnici: Arsim Janova- RUE; Izet Rushiti- RUE,; Petrit Pepaj- RUE; Besim ... - RUE; 

Shpëtim Haziri- PG LDK; Vatra Qehaja- LVV; Marigona Bajrami- PSD; Liridon Gashi-  

SEEF; Dardan Abazi- – INDEP; Jetmir Bakia- D+ i medije. 

 

Pomoćno osoblje komisije: Armend Ademaj, Besim Haliti, kao i pripravnik Afrim Berisha. 

 

Sednicom je predsedavala Sala Berisha- Shala, predsednica komisije. 

 

Dnevni red: 

 

1.Usvajanje dnevnog reda; 

2.Usvajanje zapisnika sa sednice održane 11.6.2019. godine;  

3.Razmatranje izveštaja sa preporukama o nadgledanju primene zakona o uslugama; 

4.Razmatranje godišnjeg izveštaja Regulatornog Ureda za energiju – RUE, za 2018. godinu;  

5.Razno. 

 

Predsednica je konstatovala da su se ispunili uslovi za početak rada komisije i tako je otvorila 

sednicu prema dnevnom redu. 

 

 

 

 

 



 
 

2 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez promena. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 11.6.2019. godine;   

 

Zapisnik sa sednice održane 11.6.2019. godine, usvojen je bez primedbi 

 

3. Razmatranje izveštaja sa preporukama o nadgledanju primene zakona o uslugama  

 

Predsednica, u svojstvu predsednice radne grupe za nadgledanje zakona o uslugama, rekla je 

da je radna grupa razvila brojne aktivnosti tokom nadgledanja i ostvarila je i jednu radnu posetu 

u državi Hrvatske, kako bi se upoznali sa iskustvom primene zakon o uslugama. Kao grupa, 

doneli smo 8 preporuka koje su jasne i tačne, gde preporučujemo svakoj instituciji unasebno da 

ispune svoje obaveze koje proizlaze iz zakona o uslugama. Isto tako, obavestila je komisiju da 

za ovo nadgledanje imali su podršku od strane NVO-a DPLUS, koje je zahvalila za izvršenu 

analizu posebno za radnu grupu. Onda je predstavila preporuke koje su sledeće:    

 

Preporuke 

 

Vlada Republike Kosova se obavezuje da:   

 

a) Izmeni i dopuni Zakon o uslugama u vezi sa jedinstvenom  kontakt tačkom, i u roku od 6 

(šest) meseci od usvajanja ovih preporuka, koordinirati nadležna ministarstva i izraditi plan 

usklađivanja zakonodavstva sa Zakonom o uslugama (vidi tačku 15 ovog izveštaja); 

b) Da koordinira Ministarstvo trgovine i industrije sa Ministarstvom javne uprave, u roku od 12 

meseci od usvajanja ovih preporuka, da funkcionalizuje jedinstvenu kontakt tačku  za poslovne 

usluge ili u okviru portala E-Kosova ili drugog portala i po što nižoj i delotvornoj ceni; 2. 

Ministarstvo trgovine i industrije je obavezno da: 

a) U roku od 3 (tri) meseca od usvajanja ovih preporuka, treba sastaviti tačnu listu svih 

poslovnih usluga obuhvaćenih ovim zakonom, u skladu sa različitim poljima i detaljnom listom 

usluga koje su izuzete od ovog zakona i distribuirati ih po  ministarstvima i opštinama, kao i da 

budu objavljeni na veb sajtu MTI-a, dok JKT bude spremna; 

b) Započeti koordinaciju sa različitim privrednim komorama i opštinama kako bi dobili njihove 

sugestije za sadržaj JKT-a, na osnovu zahteva pružiaca usluga, i koordinirati sa potrošačkim 

organizacijama kako bi dobili predloge za korisnike usluga; 

c) U roku od 6 (šest) meseci od usvajanja ovih preporuka, da se završe konsultacije sa resornim 

ministarstvima koja imaju nadzorne, regulatorne ili druge organe, kao i kosovske opštine, da 

identifikuju usluge koje treba da budu uključene u spisku usluga, da se prikupljaju procedure i 

materijali za JKT koje su potrebne za pružioce usluga i korisnike usluga i informiše ih o 

njihovom uključivanju u JKT-u; 

d) Pripremiti i preduzeti kampanju za podizanje svesti pružioce i primalaca usluga da ih 

informišu o obavezama iz Zakona i jedinstvenoj kontakt tački; 

e) pronalaženje sredstava ili raspodela budžeta ministarstva za uspostavljanje i funkcionisanje 

integracije postojećih baza podataka ministarstava i opština radi funkcionalizacije JKT-a za 

poslovne usluge; 
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f) U roku od 6 (šest) meseci od usvajanja ovih preporuka, završiti proces pojednostavljenja 

procedura za pružanje poslovnih usluga od strane resornih ministarstava i opština Kosova.  

 

Nakon diskusija, komisija je jednoglasno donela sledeći:  

 

Zaključak 

 

Usvaja se izveštaj s preporukama o nadzoru primene zakona o uslugama. 

 

 

4. Razmatranje godišnjeg izveštaja Regulatornog Ureda za energiju – RUE, za 2018. 

godinu  

 

Predsednica je naglasila da danas imamo na razmatranje godišnji izveštaj Regulatornog Ureda 

Energije za 2018. godinu, i kako bi se ovaj izveštaj predstavio pozvani su predstavnici RUE. Za 

predstavljanje izveštaja, predsednica je dala reč g. Arsim Janova, v.d. predsednika odbora RUE-

a.   

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da godišnji izveštaj rada RUE za 2018. godinu, je 

sveobuhvatan. Sadrži podao, aktivnosti kao i dostignuća RUE u okviru svoje delatnosti, 

finansijski izveštaj za 2018. godinu, analize i aktivnosti u sektoru energije. Odbor Regulatornog 

ureda od marta 2018. godine, nakon perioda od skoro godinu dana, je postao funkcionalan, 

dopunivši se sa dvoje članova iz Skupštine Kosova. Odbor je tokom 2018. godine održao 10 

sastanaka, na kojima su donete 165 odluka, koje se tiču usvajanja uredbi, metodologija i ostalih 

dokumenata sektora energije, regulisanje cene energije, praćenje tržišta, licenciranje aktivnosti 

energije, ovlašćenje izgradnji novih kapaciteta za generisanje energije iz obnovljivih izvora, 

zaštita potrošača itd. tokom 2018. godine odbor je usvojio nove regulativne akte ili je izmenio i 

dopunio: 4 pravilnika, 6 kodeksa i 2 procedure koje se tiču sektora energije. Tokom 2018. 

godine za dobavljanje licence za izgradnju kapaciteta putem postupka ovlašćenja zahtev su 

podnela 4 preduzeća (jednoj je izdata licenca s dugim rokom dok tri ostale su u toku procesa 

procene). Za produženje licence zahtev je podnela Energetska Korporacija Kosova (KEK) – TC 

„Kosova A“ i produžena im je licenca za jednu godinu. Tokom godine izveštavanja za 

snabdevanje sa električnom energijom su licencirana 4 pravna subjekta, odnosno kompanije. 

Trenutno, svega su licencirana 8 snabdevača. Bez obzira na ovaj broj licenciranih za 

snabdevanje sa električnom energijom, osim KESCO-a, ostali snabdevači još nisu aktivni na 

tržištu, a što otežava proces daljeg otvaranja tržišta energije. Tokom 2018. godine, nije bilo 

novih zahteva za licenciranje novih aktivnosti za snabdevanje (trgovinu), na veliko sa 

električnom energijom. Bilo je samo dva zahteva za produženje roka licence, kojima je 

nastavljen isti, kao i jedan zahtev za prekid licence, čiji se zahtev odobrio i licenca je prekinuta.  

RUE je neprekidno nadgledala aktivnosti u sektoru energije. U novembru 2018. godine  

formirane su posebne grupe za nadgledanje energetskih preduzeća, a koje se tiču: Programa 

usklađenosti sa OSR (KEDS) za 2018. godinu; kapitalne investicije KOSTT-a i KEDS-a; 

snabdevanje s energijom i zaštita potrošača; trgovina s energijom; prekidi energije; ostvarivanje 

projekata KELKOS-a. Izveštaji nadgledanja su završeni i nakon razmatranja od strane odbora 

isti će biti objavljeni na službenoj stranici RUE. Tokom 2018. godine, RUE je izdalo 6 finalnih 

ovlašćenja i 13 preliminarnih (od kojih 12 su zahteva koje su kvalifikovani dok jedan je unutar 
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ciljeva), za izgradnju novih kapaciteta za generisanje električne energije putem obnovljivih 

izvora energije. Trenutno, ukupno s finalnim ovlašćenjima rade 12 generatora, s kapacitetom od 

72.1 MW, u toku izgradnje su 23 generatora, s kapacitetom od 182 MW. Sa preliminarnim 

ovlašćenjima, u toku finalnog ovlašćenja, su 3 generatora sa kapacitetom od 14.3 MW.  Sa 

preliminarnim ovlašćenjima i statusom čekanja, su 28 generatora sa kapacitetom od 295 MW. U 

toku razmatranja su 14 zahteva, s kapacitetom od 28.5 MW. Tokom godine izveštavanja, RUE 

je izdalo 3 odluke za izgradnju kapaciteta generisanja električne energije za lične potrošnje, 

ukupno 254.2 kW. Poremećaji cena energije od strane KEK-a su počele s početkom 2017. 

godine. Takođe, otvaranje tržišta električne energije je počelo s početkom 2017. godine, sa 

izlazom potrošača nivoa napona 220kW i 110kW na tržištu sa nesređenim cenama snabdevanja 

sa električnom energijom, koje sačinjavaju 80% zahteva energije. Ima zastoja u procesu 

otvaranja tržišta za potrošače priključene na nižim nivoima napona zbor razloga koji su 

diskutovani s vama na kraju meseca marta ove godine. Tokom 2018. godine Regulatorni Ured 

je završio „Drugo regulativno razmatranje“ za regulatorni period 1.april 2018 – 31. mart 2023. 

godine, kako bi odredio dozvoljene maksimalne prihode licenca: Operator Sistema prenosa i 

Operator sistema tržišta (OSP/OST); Operatora sistema raspodele (OSR – KEDS) kao i za 

period od godinu dana za Snabdevanje sa Univerzalnom Uslugom (SUU KESCO) kao i 

licenciranih u sektoru termičke energije.  Na ovom višegodišnjem tarifnom razmatranju (2017 – 

2023) i predviđanja za naredne pet godine (2018 – 2022).  u septembru 2018. godine, odbor je 

doneo preliminarnu odluku za certifikovanje KOSTT-a. pogotovo certifikovanje utvrđuje 

potpuno funkcionisanje KOSTT-a, u skladu sa Direktovom EU-a za energiju, unutar teritorije 

Republike Kosova. Regulatorni ured tokom 2018. godine je registrovalo 105 žalbi potrošača 

koji su iskoristili svoje pravo nad izdatim odgovorima od strane snabdevača i jedan spor između 

dvoje licenciranih (energetska preduzeća), a koje svega tokom 2018. godine je registrovano kao 

106 žalbi/sporova. Tokom perioda januar-decembar 2018.godine, Regulatorni ured je rešio 223 

žalbe potrošača, gde se obuhvataju i žalbe koje su vraćene za revidiranje kod snabdevača i 

operatora sistema raspodele. Od opšteg broja rešenih žalbi, 136 njih su odlučene u korist 

potrošača, ili iskazano procentualno 61.26%, dok 86 žalbi potrošača ili 38.74%, su odbijene kao 

neosnovane. Proizvodnja električne energije u 2018. godini je bila 5,311 GWh, od kojih 

5.0008GWh su od termoelektrana, dok HE i OIE su 303 GWh, i postoji blago povećanje u 

odnosu na proizvodnju za 2017.godinu. gubici na mreži prenosa su na priuštivom nivou od 

1.39%, dok gubici na mreži raspodele su dosta visoki. Tehnički gubici dospevaju vrednost od 

13.17%, dok neovlašćeno korišćenje energije (u daljem tekstu komercijalni gubici) sačinjavaju 

14.75% zahteva raspodele, od kojih nenaplaćena energija na severnom delu Kosova je 5.31%  

(272 GWh). Što se tiče sektora termičke energije, tokom 2018. godine situacija ostaje uglavnom 

nepromenjena. Projekat ko-generisanja u CG „Termokos“ je dalo dobre rezultate, uz povećanje 

kvaliteta grejanja za potrošače priključene na mreži. Dok, projekat ko-generisanja CG 

“Gjakova“  u toku je ostvarivanja. Regulatorni ured se finansira sopstvenim prihodima, u skladu 

sa zakonom o regulatoru energije i tokom 2018. godine je ostvarilo prihode u vrednosti od 

1,217,435.60 €, dok je utrošilo 648,074.62 € i nepotrošeni deo je u iznosu od 569,360.98 €, u 

budžetu Republike Kosova je to preliveno. Od strane Nacionalne kancelarije revizije vršena je 

revizija finansijskih izveštaja, finansijskog upravljanja i kontrole za 2018. godine. Mišljenje 

generalnog revizora je nemodifikovano mišljenje, što podrazumeva da godišnji finansijski 

izveštaji, za 2018. godinu, predstavljaju realno i pravo stanje u svim materijalnim pogledima, u 

skladu sa međunarodnim standardima računovodstva za javni sektor. 
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Liburn Aliu, rekao je da je prvi problem u ovom izveštaju nedostatak podataka iz nadgledanja i 

izveštavanje bez ovih podataka je manjkavo, stoga izveštaj je manjkav bez ovih podataka 

nadgledanja. Predložio je da se usvajanje ovog izveštaja izvrši nakon što se dobiju ovi podaci. 

Isto tako postavio je i nekoliko pitanja:  Koja je razlika između prihoda KEDS-a i koji su gubici 

u odnosu na 2017.godinu? Koji je pad gubitaka za 2018.godinu? da li imate nadgledanje ili se to 

zasniva sam na izjave KEDS-a? Šta se dešava sa računima u onim opštinama koje ih ne 

naplaćuju? Kako stoji pitanje ostvarivanja ugovora od strane KEDS-a za obavezujuće 

investicije za 2018. godinu?  Ko, konkretno nadgleda investicije RUE i koliko službenika su 

uključeni u tom nadgledanju? Kod dela „Kosova e Re“ smatram da je potrebna dublja analiza, 

koja se tiče cena, načina i posledica koje može imati, postavljajući i elemente koje će to odužiti 

vreme, onda nama preostaje zgrada i plaćaćemo ekstra što se tiče trgovine CO2.  Da li ste se 

interesovali za zahteve individualnih slučajeva za priključak na mreži? Da li je proceduralno 

teško priključiti na mreži male kompanije ili privatne kompanije koje mogu proizvesti 

obnovljivu energiju i da se priključe na mreži, dok one koje se licenciraju vidimo od godine na 

godinu situaciju monopolizacije a koje se jasno i primećuje i u izveštaju recimo u 1 i 2 etapi, 

85% licenca za proizvodnju solarne energije uzima jedan proizvođač, to jest ide kod „Devolli 

group“. Za mene, ovo je jedno od ključnih problema vašeg rada jer mislim da se ovo treba 

dublje istražiti. Nakon sastanaka sa ministrom za životnu sredinu, gde su se diskutovala pitanja 

o hidroelektranama, to jest kompanije „KELKOS“, koja nastavlja da radi bez licence u 

hidroelektrani Dečana. Prema ministarstvu, kršenje zakona se vrši od strane RUE. Zašto ovo 

dopuštate i ne zaustavite ih? Kako koordinišete rad sa ministarstvom životne sredine, da li imate 

mehanizme koji nadgledaju licence koje vi izdajete? 

 

Dardan Sejdiu, postavio je pitanje: Šta je “NKEC”, onda obaveze javne usluge, da li nam 

možete reći za koga su i koji je cilj ovog instrumenta? Takođe, želim znati da li je Kosovo 

imalo neku ugovaračku stranku ili stranu instituciju, s kojim ima ugovorni sporazum za energiju 

koja je slala komentare, interes, pitanja, zabrinutosti, vezano za obaveze javne usluge?  Ukoliko 

da, zahtevao bi da se ovaj izveštaj ispuni sa njihovim pitanjima i vašim odgovorima, na taj 

način o kojim odnosima se radi, što se tiče obaveza javne usluge i da li imamo neko kršenje 

ugovornog sporazuma o Zakonu o energiji. Kod obnovljivih izvora, da li postoji neka diskusija 

vezano za licence o energiji proizvedenoj vodom, jer kapaciteti su neostvarivi? Što se tiče 

HIDRO, s kojim modelom i kako tretirate raspodelu ovih kapaciteta u industriji?  Metode i 

model aukcije, da li se smatra od strane RUE kao metoda za smanjenje tarife koje plaćamo za 

obnovljive izvore? Koliko je RUE uključeno u procesu izbora operatora za igradnju 

termoelektrane „Kosova e Re“ i o kojoj tehnologiji je pitanje? Uloga RUE ne treba damo da 

bude za nadgledanje, već i kao zaštitnik javnog interesa  u okviru jedne strategije energetskog 

sektorskog razvoja.  

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da će početi s izveštajem nadgledanja. Mi u novembru smo 

formirali grupe za nadgledanje, i nadgledanje se desilo prema zakonu. Izveštaji su kompletni i 

na prvoj sednici koju ćemo održati kao odbor, razmotrićemo ih i usvojiti, a iste ćemo i objaviti. 

Isto tako, iste ćemo vama proslediti kao komisija. Za obnovljive izvore energije (OIE), ciljeve 

koje određuje Vlada, odnosno MER, pre četiri godine je odredila OIE za vodu, vetar, biomasu i 

solarnu energiju. Na osnovu zakona na snazi, mi idemo prema postupku ovlašćenja, a što 

podrazumeva ko prvi kompletira dokumente, njemu se daje ovlašćenje za izgradnju, međutim 

mi smo tu imali više tehničku ulogu. Zakon nije zaustavio da jedan vlasnik, ne samo sa 
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solarnom već i sa hidro energijom ima nekoliko hidrocentrala, a maksimum je do 10 i postupak 

je ko prvi aplicira, postupak koji je određen pre 4 godine za OIE. Što se tiče reakcija od strane 

relevantnih institucija za termoelektranu „Kosova e Re“, ima primedbi koje mi pružamo, koje se 

tiču „Kosova e Re“, dok što se tiče energetske zajednice, imamo primedbe i mi.  Imamo 

generatore za samo-potrošnju i imamo jedan pravilnik koji smo izdali 2017. godine i počeli smo 

isti primenjivati, gde se predviđa samo za potrošače koji su priključeni na niskom naponu, od 

04 do 100kv. Imali smo reakcije i od strane javnih kompanija, zašto se to ne dozvoljava i za te 

kompanije. Mi smo postavili to pravilo i amandmanom i u toku smo izmena. Zahtevi poslovanja 

su oni koji se dozvoljavaju i za velike biznise da visokim kapacitetima. Mi smo u toku 

razmatranja tih zahteva i težićemo da iste postavimo u amandmane uredbe i svakako ova uredba 

pre nego što se usvoji ići će na javno razmatranje, na taj način da izvadimo najbolje za ovu 

kategoriju potrošača. Za hidroelektrane KELKOS-a istina je da ima izgrađene 3 hidroelektrane 

sa tri generatora u Dečanima, Belaj i Bistrica 2. U Bistrica 2 je treći koji je izgrađen i isti smo 

zaustavili i isključili iz mreže, jer je bilo nekoliko devijacija, bez obzira što su imali 

građevinsku dozvolu  i mi smo zahtevali pojašnjenje od strane ministarstva, koji su odgovorili 

da sada niti dve prve hidroelektrane nisu u pravilnom stanju.  Mi smo im dali ovlašćenja sa 

odvojenim projektima, dok oni su dali za 3 projekta dozvole za vodu i životnu sredinu 

(ekološka dozvola), dok što se tiče Belajte i Dečana, kod njih je sve u redu, ali nemaju ekološku 

dozvolu. Znači kada su počeli da rade, ministarstvo je reklo da će izdati dozvolu i počeli su sa 

radom, ali ministarstvo nije izdalo te dokumente i mi smo im dali još tri meseca roka i imaju 

rok do 28. juna 2019. godine. Znači, ako nam ne dostave dokumentaciju, mi ćemo ih isključiti, 

iako oni deluju više od godinu dana. 

 

Predsednica je upitala: Pošto diskutujemo o Bistrici, da postoje neke devijacije, da li nam 

možete objasniti o kakvim devijacijama se radi, kako bi nam bilo jasnije 

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da u građevinskoj dozvoli koju su imali, imalo je devijacije 

izgradnje, i to smo zaustavili,  isključili smo ih već nekoliko meseci.  

 

Petrit Pepaj (RUE),  rekao je da su u izveštaju predstavljeni gubici tokom 2008 – 2018,koje je 

smanjenje gubitaka iz godine u godinu, i ako se uporedi 2017. sa 2018. gubici su smanjeni za  

29.3%  i za svaku godinu izveštavamo u određenom periodu za nivo gubitka. Dok, što se tiče 

stanja u četiri opštine na severu, stanje je trenutno dobro, međutim još je teško dok se ne stvori 

jedna državna infrastruktura i dok se ne poštuju sporazumi koje Kosovo je potpisalo sa Srbijom.  

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da što se tiče pitanja šta je NKEC, NKEC to je javno preduzeće 

koje je uspostavila Vlada Kosova, koja kupuje energiju od Kosova e Re i prodaje snabdevaču, 

to je njena uloga.   

    

Dardan Sejdiu,  postavio je pitanje: Da li NKEC kupuje kompletnu energiju koju će u buduće 

proizvesti „Kosova e Re“ i nakon što je kupi gde je šalje.  

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da NKEC kupuje celi energiju od „Kosova e Re“ i prodaje je na 

maloprodaju snabdevačima. 
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Dardan Sejdiu, postavio je pitanje: “Contour Global”, u lancu energetskog sektora, je 

proizvođač kao što su generatori KEK-a i sada NKEC-a, i kupiće energiju od kompanije 

“Contour Global” s cenom koja je ugovorom određena, od prilike 80 evra. Da li ima 

mogućnosti da nam kažete koja je cena koju danas KEDS kupuje energiju od proizvođača koji 

proizvode energiju na Kosovo. Da li nam možete reći šta radi NKEC na energetskom tržištu ili 

samo troše novac na plate do 2023. godine.  

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da prosečna cena je 31 evra za Mw električne energije.  

 

Liburn Aliu, pitao je koja je cena uvoza? 

 

Arsim Janova (RUE) cena uvoza je 66 evra.  

 

Dardan Sejdiu, postavio je pitanje: Ako pretpostavljamo da postoji razlika između cene, koju 

kupuje NKEC od  “Contour Global”, na tržištu, u uvozu je ova cena. KEK prodaje sa još nižom 

cenom a mi je kupujemo sa 80 evra, odakle ovu razliku finansira NKEC? 

 

Liburn Aliu, rekao je da naše termoelektrane koriste ugalj, koji ima kapacitete. Mi ćemo se 

obavezati da napravimo fabriku, koja će se baviti sa obradom uglja, kako bi je dali kompaniji 

“Contour Global”, koja će biti 300 miliona evra. Ova fabrika i ako ne da 9 kJ ili koliko bude 

potrebe, mi ćemo to platiti, da li je to istina?  

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da razliku svakako plaća potrošač. I dodao je, kada se govori o 

ceni KEK-a, treba se razumeti da se priča o jednoj imovini koja je prevazišla svaki vek čak i 

tehnički i ekonomski. Cene KEK-a se trebaju povećati, kako bi se ulagalo u jedinici Kosova B, 

kako bi smo došli u zahtevane ekološke parametre, na način da se funkcioniše prema 

direktivama Evropske Komisije. Obaveza javne usluge je jedna taksa, koja će se postaviti 

svakom snabdevaču za delovanje i proizvodnju kapaciteta energije i to će biti jednako 

raspodeljeno.   

 

Dardan Sejdiu, rekao je da logika OIE jeste ko je prvi njemu se prvom pruža usluga, ja 

verujem da postoji ekonomski problem, jer ovo se zavisi od toga ko ima prvi informaciju. Ja 

sam više za, da se ovo uradi aukcijom, i drugo, što je vrlo bitno, molimo vas izveštaje 

nadgledanja.   

 

Liburn Aliu, vi ste rekli ko je prvi taj i dobija usluge. Ako pogledamo prvu etapu, jedna 

kompanija ili jedan vlasnik ima 6 Mw, cena po Mw je 134 evra. U drugoj etapi, ova cena je pala 

za 90 evra, i u drugoj etapi 85% tržišta uzima jedan vlasnik a taj vlasnik je „Devolli“, koji 

uzima sa 6 drugim kompanijama i ovo je već 12 godina. Znači za sledećih 12 godina vi ćete 

plaćati ovu cenu, i zato ovo nije u redu da se samo jednoj kompaniji pruži sve i da se ostale 

manje kompanije ne razviju. Ovo pokazuje da naša država nije država u službi razvoja.   

 

Arsim Janova (RUE), rekao je da što se tiče izveštaja nadgledanja, nakon što se usvoji, kopiju 

će proslediti komisiji. Rekao je da se ne bave politika, već samo primenjuju uputstva 

ministarstva. U proceduralnom pogledu kao i zakonskom nema kršenja i ovde se dobija dozvola 

za delovanje za one koji imaju mogućnosti da ulažu i da razviju zemlju. 
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Predsednica, rekla je da na osnovu diskusija, možemo doći do zaključka da poslanici zahtevaju 

dodatne izveštaje za pitanja koja su navedena danas i verujem da vi, kao RUE, ste evidentirali 

sve zahteve poslanika, jer zahtevaju dodatne informacije i očekujemo da nam dostavite iste, sa 

detaljnim informacijama.  

 

Nakon diskusija, komisija je jednoglasno donela sledeći:  

 

Zaključak 

 

Regulatorni Ured za energiju da dostavi dodatne izveštaje, vezano za postavljena pitanja od 

strane komisije.  

 

 

5. Razno  

Tekuća pitanja. 

 

Sednica je završena u 13.00 časova. 

 

Pripremilo: Pomoćno osoblje komisije                                 Predsednica komisije, 

                                                                                               

                                                                                              Sala BERISHA- SHALA 


